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摘要  户用热量表本身是用来进行计量的，将计量用的户用热量表联成动态监控网络，并利用此动态监控网络传
输的实时数据来提高集中供热系统性能。成功设计了通过网络总线供电和电池供电的双供电系统，极大地扩展了
原先仅用于方便收费目的的远程抄表系统的功能，使热量表网络的大批量动态数据传输成为可能，从而能够利用
热量表的动态监控网络提高集中供热系统的性能。作为举例，描述了利用该热量表的动态监控网络实现低成本预
付费热量表和对集中供热系统进行优化节能的方法。 
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  Abstract
  Heat meter is applied to measure actual consumed heat.In this paper，multi heat meters are linked to set up a dynamic 
supervise control network to improve performance of central heating system.Power supply system is successfully 
designed through meter-bus power supply and battery power supply，so the function of remote meter record system is 
improved，volume dynamic real-time data can be transmitted through heat meter network，performance improvement of 
central heating system can be realized.As examples，the realization of low-cost pre-charge heat meter and the method of 
saving energy in central heating system are described.
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